
اژه اي: نگفتم رسيدگي به پرونده احمدي نژاد به مصلحت نيست

برادر شهید حجت الله نوچمنی در گفت وگو با »جوان«:
»حجت الله« یقين داشت به عنوان مدافع حرم شهيد می شود

سخنگوي دستگاه قضا  گفت: هی�چ گاه نگفتم   جامعه
رس�یدگي به پرونده احمدي نژاد به مصلحت نیست؛ 
گفتم حكمتي دارد كه درآينده مشخص خواهد شد. 
حجت الاسلام محس��ني اژه اي در نشس��تي به منظور 
بررسي عملكرد قوه قضائيه با دانشجويان دانشگاه علوم 
پزشكي مش��هد گفت: بيان برخي از مسائل پرونده ها به 
دليل حفظ حريم ش��خصي و برخي هم به لحاظ قانوني 
امكان پذير نيست. بر اساس قانون، رسانه اي كردن يا علني 
كردن برخي پرونده ها ممكن نيس��ت و اگر خبر منتشر 
شود به عنوان افترا قابل پيگيري اس��ت. طولاني شدن 

پرونده هاي ما به دليل نظر كارشناسي است. 
 بسیاري از پرونده ها به خاطر دوستي است

 معاون اول قوه قضائيه در بخش نخست سخنان خود در 
جمع دانشجويان دانشگاه علوم پزش��كي مشهد درباره 
روابط دوران جواني گفت: گاهي بر اساس تمايلات نفساني 
انسان چيزي يا كسي را دوست دارد و گاهي اين دوست 
داشتن عقلايي است.  سخنگوي قوه قضائيه در اين نشست 
گفت: ميل به هر چيز باعث مي شود انسان به خاطر رسيدن 
به آن از بسياري از خواسته ها و حتي ارزش هاي خود صرف 
نظر كند.  محسني اژه اي افزود: بس��ياري از پرونده هاي 
قضايي از جمله پرونده هاي اسيدپاشي در جامعه ريشه در 
پيروي از هواي نفس در دوران جواني دارد.  وي ادامه داد: 
براي ما راحت تر اين اس��ت كه تمام موارد پرونده را شرح 
بدهيم اما در بسياري از موارد بر اساس شرع و قانون مجاز 
به افش��اي موارد مندرج در پرونده نيستيم. اژه اي گفت: 
اصل 165 قانون اساسي مي گويد اصل محاكمات علني 
بايد باشد اما مجلس مي گويد تا حكم قطعي نشده اجازه 

بردن نام متهم را نداريد. 
 نگفت�م رس�یدگي به پرون�ده احمدي ن�ژاد به 

مصلحت نیست 
وي در خص��وص چراي��ي عدم رس��يدگي ب��ه پرونده 
احمدي نژاد در قوه قضائيه گفت: م��ا هيچ گاه نگفته ايم 
اين اقدام به مصلحت نيست و وقتي در خصوص پرونده 
احمدي نژاد در يكي از دانشگاه ها از من سؤال شد گفتم 
در عدم رسيدگي به اين پرونده حكمتي وجود دارد كه در 
آينده مشخص مي شود.  اژه اي خاطرنشان كرد: تاكنون 
يادم نمي آيد گفته باشم بررس��ي پرونده اي به مصلحت 

نيست يا آن را به تأخير انداخته ايم.   سخنگوي قوه قضائيه 
در ادامه به موضوع حصر اش��اره كرد و گف��ت: اين اقدام 
مصوبه شوراي عالي امنيت ملي اس��ت و قوه قضائيه در 
اين خصوص تصميم نگرفته و بعد از حوادث س��ال ۸۸ 
پيگري هاي لازم صورت گرفت و عده اي محكوم ش��دند 
و عده اي هم محكوم نش��دند. در مورد حصر تا زماني كه 
مصوبه ش��وراي عالي امنيت ملي وجود داش��ته باشد ما 
نمي توانيم وارد موضوع شويم.  وي تأكيد كرد: در زمان 
انتخابات برخي منكر تصميم شوراي عالي امنيت ملي در 
اين خصوص شدند كه اين تصميم را نمي توان انكار كرد. 
اژه اي در مورد حقوق هاي نجومي ه��م گفت: در دادگاه 
بدوي، براي 10 نفر در بح��ث حقوق هاي نجومي حكم 
صادر شده و براي 10 نفر ديگر هم به زودي حكم صادر 
خواهد ش��د. نجومي بگيران دو دسته هستند؛ دسته اي 
كه حقوق زياد گرفتند اما مرتكب جرم و تخلف نشده اند، 
دس��ته دوم علاوه بر حقوق زياد، در برخي شركت هاي 
زيان ده پاداش و سود داشتند. در مورد صندوق فرهنگيان 

هم براي 30 نفر تشكيل پرونده شده است. 
اژه اي در مورد استعفاي ش��هردار تهران گفت: دادستان 
كل كشور درباره عدم توانايي جس��ماني شهردار تهران 
به شوراي اسلامي شهر تهران هشدار داده بود اما برخي 

مدعي شدند اين نوعي دخالت سياسي است. 
معاون اول دس��تگاه قضا در خصوص برخورد دوگانه در 
برخي پرونده ها اظهار كرد: در بعضي از پرونده ها گاهي 
ش��اكي خصوصي وجود دارد يا گاهي گزارش��ي به قوه 
قضائيه مي رس��د. در مواردي كه ش��اكي وجود ندارد و 
شكايتي نمي شود اگر جرم جنبه عمومي نداشته باشد به 
آن ورود نمي كنيم و فقط پس از شكايت به آن رسيدگي 
مي شود. در مورد گزارش های نهاد هاي نظارتي، همچون 

مجلس، سازمان بازرسي و... چنانچه پرونده اي ثبت شود، 
قطعاً به آن رسيدگي مي شود، اما گاهي مشخص نيست 
كه مجرم چه كسي اس��ت يا پرونده نياز به حسابرسي، 

كارشناسي و استعلام دارد. 
س��خنگوي قوه قضائيه گفت: در مورد شهرداري تهران 
هم چنين پرونده هاي��ي در زمان آق��اي قاليباف مطرح 
ش��د كه براي برخي از آنها حكم صادر و قطعي ش��ده و 
در مواردي نيز متهمان تبرئه ش��دند. همچنين در زمان 
جديد نيز پرونده هايي مطرح شده و گزارش آن به دست 

بنده رسيده است. 
حجت الاسلام محسني اژه اي در پاسخ به سؤال يكي از 
دانشجويان كه از جزئيات مصوبه ش��وراي عالي امنيت 
ملي راجع به حصر پرسيده بود، بيان كرد: اگر منظور شما 
توضيح محتواي مصوبه است، بنده حق توضيح ندارم و 
دبيرخانه ش��وراي عالي امنيت ملي چنانچه اجازه دهد، 
موضوع رس��انه اي مي ش��ود اما فعلًا هيچ رسانه اي حق 
انتشار آن را ندارد و معمولاً مصوبات شوراي عالي امنيت 
ملي طبقه بندي شده است. در زماني كه اين مسئله انكار 
شد، بنده در يكي از نشس��ت هاي مطبوعاتي به شماره 
مصوبه اش��اره كردم و گفتم اين مصوبه شش بند دارد و 
مفاد يكي از بند ها را بيان كردم ك��ه بلافاصله دبيرخانه 
شوراي عالي امنيت ملي معترض شد و مورد بازخواست 
قرار گرفتم؛ با اينكه بنده از محتواي آن چيزي نگفته بودم. 
بنابراين اگر مصوبه اي از سوي شوراي عالي امنيت ملي 

باشد، حق افشا و توضيح آن را نداريم. 
سخنگوي دستگاه قضا همچنين در پاسخ به سؤالي مبني 
بر اينكه پرونده برادر آقاي روحاني، برادر آقاي جهانگيري 
و فاضل لاريجاني در چه مرحله اي است، گفت: هيچ كدام 
هنوز به كيفرخواست نرسيده است اما هر سه پرونده در 
حال رسيدگي است. پرونده آقاي فاضل دو مشكل دارد؛ 
يكي اينكه طرف مقابل فراري است و دوم اينكه كاري كه 
آقاي مرتضوي آن زمان كرده بود )مطالبي را كه گفته بود( 
خلاف آن ثابت شد و از طرفي مطالبي منتسب به كسي 

گفته بود كه در آن مجلس حضور نداشت. 
مع��اون اول دس��تگاه قضا گف��ت: پرونده ب��رادر معاول 
اول رئيس جمهور يك پرونده س��نگين مالي اس��ت كه 
بخش هاي مختلف آن مربوط به داخل و خارج از كشور 

است و نيازمند كار كارشناسي سنگين است. 

شهید حجت الله نوچمنی  از استان گلستان يكی   پايداري
از شهدای حمله صهیونیست ها به پايگاه هوايی تی4 
بود كه پس از انتق�ال به ايران ،صبح امروز در ش�هر 

گرگان تشییع مي شود. 
نعمت الله نو چمنی برادر بزرگتر اين شهيد در گفت وگو 
با » جوان«  با تبريك و تس��ليت شهادت برادرش به مقام 
معظم رهبری و ملت ايران گفت: حجت الله متأهل بود، 
يك پسر شش ساله به نام عليرضا و يك دختر سه ماهه به 
نام النا داشت.  وی با اشاره به گوشه ای از خصايص اخلاقی 
ش��هيد بيان داشت :برادرم بس��يار خوش اخلاق، ساده، 

مخلص و با تقوا بود. خيلی زحمتكش بود. از 16سالگی 
كار كرد تا رزق حلال كسب كند.  برادر شهيد حجت الله 
نو چمنی درباره حضور ش��هيد در جبهه مقاومت عراق و 
سوريه گفت: حجت الله ابتدا اسفند ماه 93 به عراق رفت 
و تا ارديبهشت 94 درآنجا ماند. سپس سال 95 به سوريه 
و منطقه لاذقيه رفت و تقريباً دو ماه و نيم نيز آنجا حضور 
داشت. اسفند 96 باز به سوريه رفت كه اين باربه شهادت 
رسيد. وی افزود: برادرم آماده شهادت بود و در پاسخ به 
توصيه های ما كه می گفتيم مراقب خودت باش می گفت 
كه ما می رويم و شهيد می شويم. می گفت من به عنوان 
مدافع حرم صد درصد شهيد می شوم. انگار به اين يقين 

رسيده بود. برادر ش��هيد حجت الله نو چمنی تأكيد كرد: 
مدافعان حرم انس��ان های از جان گذشته ای هستند كه 
برای حفظ اس��لام و برای دفاع از حرم و وطن و شرف و 

ناموس مان رفتند و اميدوارم كه راه شان ادامه پيدا كند.
وی در پايان گفت: مراسم تش��ييع شهيد نو چمنی از 
ساعت 9صبح امروز پنج  ش��نبه در شهر گرگان برگزار 
می شود. س��پس پيكر ش��هيد به زادگاهش روستای 
نوچمن  انتقال می يابد و آنجا نيز مراسم وداع و تشييع 
برگزار می شود . از آنجا كه همسر برادرم ساكن تهران 
است پيكر ش��هيد در بهش��ت زهرای تهران به خاک 

سپرده می شود.
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